
 

 

Protokół Nr XXXIV/2017 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 31 sierpnia 2017r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
10

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
25

 
 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXXIV Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także:Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy 

Marta Chłopek oraz 12 innych zaproszonych osób, według listy obecności stanowiącej 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała - Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
10

 otworzył XXXIV Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 4 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Stan przygotowań do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. Wyniki pracy 

dydaktycznej i wychowawczej oraz osiągnięcia w roku szkolnym 2016/2017. 

9. Informacja z realizacji uchwał podjętych w I półroczu 2017 roku. 



10. Informacja z realizacji interpelacji i wniosków złożonych w I półroczu 2017 roku. 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wierzchowo na lata 

2017 - 2023 - druk nr 196; 

b. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2017 rok – druk nr 197; 

c. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w trwały zarząd nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Wierzchowo - druk nr 198. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w dniu 17 sierpnia 2017r. 

wpłynął wniosek Wójta Gminy o wycofanie z porządku sesji Rady Gminy Wierzchowo w 

dniu 31 sierpnia 2017r. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w trwały 

zarząd nieruchomości stanowiących własność Gminy Wierzchowo – druk nr 198. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Sekretarz 

Gminy chciałby uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne 

istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie 

chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili innych zmian do porządku obrad. 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Stan przygotowań do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. Wyniki pracy 

dydaktycznej i wychowawczej oraz osiągnięcia w roku szkolnym 2016/2017. 

9. Informacja z realizacji uchwał podjętych w I półroczu 2017 roku. 

10. Informacja z realizacji interpelacji i wniosków złożonych w I półroczu 2017 roku. 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wierzchowo na lata 

2017 - 2023 - druk nr 196; 

b. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2017 rok – druk nr 197. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że protokół z posiedzenia 



XXXIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 29 czerwca 2017 roku został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi 

dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w §43 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęły 

żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXXIII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 
Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań do złożonej informacji. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 8/2017 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 7/2017 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 7/2016 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 7/2016 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

 

Ad. 6 



Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelacje złożyli: 

 

Radny Ryszard Borowicz złożył jedną interpelację o następującej treści: 

 

„W  miejscowości Sośnica uległa zniszczeniu część ogrodzenia tarasu przy świetlicy (4 

słupki). Taras jest podwyższony o metr od podłoża, dlatego brak ogrodzenia może skutkować 

wypadkiem. Proszę o pilną naprawę ogrodzenia.” 

 

Radny Bogusław Pawłowicz złożył jedną interpelację o następującej treści: 

 

„ W związku z ostatnią nawałnicą, która przeszła w dniu 18 sierpnia br. zwracam się z prośbą 

jako Radny i Komendant Gminny Ochotniczej Straży Pożarnej o pilne wycięcie drzew (lip) 

przy wszystkich zamieszkałych posesjach na ulicy Lipowej w Wierzchowie. 

Powołując się na Państwa odpowiedź z dnia 20.07.2016r. Nr ZDP 5428.D.38.2016.RB na 

moją interpelację w tej sprawie z dnia 30.06.2016r. bardzo proszę o podjęcie działań 

mających na celu usunięcie zagrażających bezpieczeństwu ludzi i mienia drzew. 

Proszę potraktować sprawę jako bardzo pilną”. 

 

Na sesji dwie interpelacje złożył Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz: 

 

1) Zwracam się z prośbą o pilną naprawę wyrw w nawierzchni drogi gminnej w rejonie 

skrzyżowania drogi biegnącej od byłego Ośrodka Zdrowia w Świerczynie z drogą powiatową. 

W związku z dużym obciążeniem drogi gminnej ciężkimi transportami z gospodarstwa Pana 

Głowy powstały cztery wyrwy w utwardzonej nawierzchni drogi, które obecnie ulegają 

dalszej dewastacji. 

Podjęcie pilnych działań polegających na naprawie uszkodzeń pozwoli uniknąć uszkodzenia 

pozostałej asfaltowej nawierzchni. 

 

2) Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o podjęcie skutecznych działań 

mających na celu uprzątnięcie po dokonanej wycince drzew działki gruntu nr 601 należącej 

do osoby prywatnej oraz dwóch działek gminnych: nr 266/3 i 266/4. Obecna sytuacja stwarza 

ogromne zagrożenie pożarowe oraz wpływa na wizerunek nie tylko tego miejsca ale całej 

miejscowości. Miejscowość Świerczyna zgłosiła swój akces do udziału w konkursie na 

najładniejsze sołectwo, a taki widok (pozostawione hałdy gałęzi, rosnące chaszcze krzaków i 

chwastów) negatywnie wpływa na ogólną ocenę wizerunku miejscowości. 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

Wobec braku dyskusji w punkcie 7 porządku obrad „Trybuna obywatelska” Przewodniczący 

Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

 

 

Ad. 8 
 



1. Dyrektor Przedszkola w Wierzchowie Marzanna Piskorz przedstawiła informację o 

stanie przygotowania Przedszkola do rozpoczęcia  roku szkolnego 2017/2018. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

2. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wierzchowie Joanna Skraba-Śliwka przedstawiła 

informację na temat stanu przygotowań do rozpoczęcia nowego roku szkolnego i 

wyników pracy dydaktycznej i wychowawczej oraz osiągnięć w roku szkolnym 

2016/2017. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

3. Dyrektor Gimnazjum w Wierzchowie Mariusz Moga przedstawił informacje na temat 

osiągnięć uczniów Gimnazjum w Wierzchowie w roku szkolnym 2016/2017. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

4. Informację Dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie na temat stanu przygotowań do 

rozpoczęcia nowego roku szkolnego i wyników pracy dydaktycznej i wychowawczej 

oraz osiągnięć w roku szkolnym 2016/2017 odczytała Przewodnicząca Komisji 

Kultury Genowefa Rosochowata. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Podsumowując przekazane przez dyrektorów szkół informacje Przewodnicząca Komisji 

Kultury Genowefa Rosochowata stwierdziła, że placówki oświatowe są przygotowane do 

nowego roku szkolnego. Życzyła wszystkim dyrektorom wytrwałości, cierpliwości i 

motywacji oraz osiągnięć i sukcesów uczniów. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz w imieniu całej Rady i Wójta podziękował 

Dyrektorom szkół za troskę i zaangażowanie w rozwój swoich placówek, za ciężką i mozolną 

pracę, za rok bardzo dobrej współpracy, za wzajemne zrozumienie. By to zrozumienie 

owocowało w kolejnych latach naszej dalszej współpracy. 

 

Radny Ryszard Borowicz poprosił Dyrektorów szkół by w przyszłości składając informacje, 

wymienili imiennie laureatów konkursów i olimpiad i ich opiekunów. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
20

 – 11
35

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

15 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9 i 10. 

 

Ad. 9 i 10 
 

Rada Gminy przez aklamację odstąpiła od czytania na sesji: 

 informacji z realizacji uchwał podjętych w I półroczu 2017 roku, 

 informacji z realizacji interpelacji i wniosków złożonych w I półroczu 2017 roku. 

Informacje pisemne stanowią odpowiednio załącznik nr 1 i załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Radny Józef Janicki poprosił o wyjaśnienie, dlaczego nie ma możliwości wyodrębnienia w 

budżecie Gminy Wierzchowo na 2018 rok funduszu sołeckiego  na podstawie ustawy o 

funduszu sołeckim. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz wyjaśnił, iż uchwała Rady Gminy 

Wierzchowo z 2014 roku w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

utraciła moc na podstawie uchwały Rady Gminy Wierzchowo z 2016 roku w sprawie 

niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu sołeckiego na rok 2017, w 



uchwale tej zawarto zapis, że traci moc uchwała z 2014 roku. Nie podejmując uchwały o 

niewyodrębnieniu funduszu należało podjąć uchwałę o wyodrębnieniu funduszu, ale tego 

Rada Gminy nie uczyniła. Rada Gminy może natomiast podjąć uchwałę o wyodrębnieniu 

funduszu sołeckiego w 2018 roku do 31 marca i tym samym wyodrębnić fundusz sołecki na 

2019 rok.  Jeśli będzie wola Wójta, będzie możliwość zaplanowania środków w budżecie 

gminy na 2018 rok dla sołectw, ale nie na mocy ustawy o funduszu sołeckim.  

 

Radny Maciej Słomka stwierdził, że powinniśmy zastanowić się jak w przyszłości ustrzec się 

przed powtórzeniem błędu w tej konkretnej sprawie i podjąć odpowiednią uchwałę. 

 

Radny Ryszard Borowicz podziękował Kierownikowi Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Wierzchowie i Dyrektorowi Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w 

Wierzchowie za zrealizowaną interpelację dotyczącą naprawy przyłącza wody przy sali 

wiejskiej w Sośnicy. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 9 i 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

1) Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz wyraził swoje stanowisko w 

sprawie Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wierzchowo na lata 2017-2023. 

Powiedział, że wszystko zależy od tego jak poważnie podejdziemy do Programu. 

Założenia Programu Rewitalizacji powinny dawać szansę obszarom bardziej 

zdegradowanym i zaniedbanym. Program, który mamy przed sobą, tej szansy nie daje, 

on wręcz pogłębia podział na jedną część gminy i druga część gminy. Gdy 

podejmiemy realizację tych założeń, które zawarte są w Lokalnym Programie 

Rewitalizacji, automatycznie eliminujemy pozostałą część gminy z rozwoju do 2023 

roku. Gmina nie ma możliwości finansowych zrealizować projekty zawarte w 

Lokalnym Programie i zrealizować pozostałe projekty w pozostałej części gminy. 

Powiedział, że z mieszanymi uczuciami podchodzi do uchwalenia Lokalnego 

Programu Rewitalizacji gminy Wierzchowo, stwierdzając jednocześnie, że Program 

przyjąć musimy, chociażby ze względu na planowaną budowę przedszkola na którą 

gmina stara się o dotację. 

 Na zarzut radnego Józefa Janickiego, że gmina nie wykorzystała dotacji na budowę 

 przedszkola w ramach bieżącej reformy oświatowej Sekretarz Gminy Tomasz 

 Suchoński odpowiedział, że reforma oświatowa gwarantowała środki dla gmin na 

 przekształcenie gimnazjów i przedszkoli w inną jednostkę. W naszej Gminie 

 Gimnazjum zostało włączone do Szkoły Podstawowej, a więc nie ma mowy o 

 otrzymaniu na ten cel dotacji. 

Radny Ryszard Borowicz podzielił się refleksją, iż w Lokalnym Programie 

Rewitalizacji główny nacisk kładzie się na współpracę i na integrację, ale 

społeczeństwo w naszej gminie nie chce się integrować, społeczeństwo nie chce brać 

udziału w imprezach masowych. Nawet osoby przechodzące na emeryturę coraz 

rzadziej integrują się w ramach PZERiI (Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i 

Inwalidów).  



Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał autopoprawkę Wójta 

Gminy do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Gminy Wierzchowo na lata 2017-2023 polegającej na wykreśleniu w tabeli na stronie 

61, w wierszu 8, kolumnie 2 sformułowań: „Postawy roszczeniowe”, „Brak 

aktywności społecznej” oraz zmianie treści „Świetlica miejska” na treść „Świetlica 

wiejska”. 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Wierzchowo na lata 2017-2023. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIV/193/2017 w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Wierzchowo na lata 2017-2023 – która stanowi załącznik nr 

14 do nin. protokołu, 

2) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXIV/194/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu, 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 11 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 12. 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych interpelacje. 

 

Radny Zdzisław Bełzowski zapytał, czy i kiedy będzie przeprowadzona konserwacja 

elementów drewnianych na placach zabaw. 

 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że w następnym tygodniu odbędzie się koszenie traw na 

terenach placów zabaw i malowanie elementów wyposażenia placów zabaw. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał pismo rodziców uczniów 

rozpoczynających naukę w Szkole Podstawowej w Wierzchowie skierowane do Rady Gminy 

i Przewodniczącego Rady Gminy z prośbą o podjęcie decyzji umożliwiających powstanie 

dwóch oddziałów klasy pierwszej, liczących do 15 osób każdy. 

Z uwagi na brak kompetencji Rada Gmina Wierzchowo nie zajęła stanowiska w 

przedmiotowej sprawie – nie jest kompetencją Rady Gminy opiniowanie arkuszy organizacji 

szkoły.  

Powyższe stanowisko Rada Gminy przyjęła przez aklamację. 

 



Radny Maciej Słomka zwrócił się do Sekretarza Gminy o spowodowanie podjęcia czynności 

mających na celu oczyszczenie tablic ogłoszeniowych z niepotrzebnych i nieaktualnych 

informacji umieszczonych na tych tablicach na terenie gminy. 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 13 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 14. 

Ad. 14 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 12
25

 zamknął obrady XXXIV sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

        Przewodniczący Rady 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

Podpis protokolanta: 

…………………. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Informacja: 

Protokół nie został jeszcze przyjęty przez Radę Gminy Wierzchowo. 


